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Geachte Kamerleden, 

Morgen is de inbreng voor het Schriftelijke Overleg over de Kamerbrief Voortgang Kabinetsreactie 
Capaciteitsplan 2024-2026. Het Nederlands Instituut van Psychologen (NIP) en de Nederlandse ggz 
zijn blij dat Kamerleden deze brief geagendeerd hebben voor een Schriftelijk Overleg en een Twee 
minutendebat. Onderstaand een vraag die we mee zouden willen geven voor de inbreng van dit SO. 

Eerder hebben het NIP en de Nederlandse GGZ met veel verbazing kennisgenomen van de brief van 
de minister over de Voortgang Kabinetsreactie Capaciteitsplan 2024-2027. In de brief schetsen de 
ministers plannen om voor een aantal initiële opleidingen het voorkeursadvies uit de ramingen van 
het Capaciteitsorgaan te volgen. Tot onze grote schrik werd echter hier niets vermeld over de 
Gezondheidszorg-psychologen (ook een artikel 3 basisberoep).  

Om de wachtlijsten in de ggz aan te pakken is het nodig dat er substantieel meer GZ-psychologen 
opgeleid worden. Het kabinet wijkt echter enorm af van voorkeursadvies uit de ramingen, zoals bleek 
uit eerdere Kamerbrieven. Het advies van Het Capaciteitsorgaan geeft aan dat er jaarlijks 1885 GZ-
psychologen opgeleid moeten worden om aan de huidige en toekomstige uitdagingen in de geestelijk 
gezondheidszorg tegemoet te komen. De minister heeft echter maar 965 plekken beschikbaar 
gesteld. Dit is ongeveer de helft van het geraamde advies! 

Zoals u in de afgelopen dagen misschien al heeft begrepen uit onze brief “Laat de GGZ niet door de 
bodem zakken” zit de geestelijke gezondheidszorg in Nederland in zwaar weer. Dit is het moment te 
investeren in het opleiden van gekwalificeerde zorgverleners om de ggz te redden.  

Eén van de problemen is het gebrek aan gekwalificeerde zorgverleners waardoor er al bijna 5000 
onvervulde vacatures zijn, en dat zijn de vacatures die bekend zijn. Veel instellingen zetten vacatures 
niet eens meer open omdat ze weten dat de arbeidsmarkt vast zit.  

Onze vraag aan u is dan ook:  
Kunt u de bewindspersoon verzoeken om voor het gebrek aan psychologen een passende oplossing 
te vinden, waarin gehoor wordt gegeven aan het voorkeursscenario van het Capaciteitsorgaan? 

Het veld is meer dan bereid om hier met de minister en Kamerleden over van gedachten te wisselen 
en samen naar oplossingen te zoeken. Ter informatie en nadere informatie voegen we de twee 
brieven toe die wij eerder over dit onderwerp hebben gestuurd, waarin het belang van het volgen 
van de ramingen van de GZ-psycholoog uitgebreid wordt uitgelegd. 

Mochten er vragen zijn, weet ons dan te vinden. We hopen van harte dat u deze kwestie aan de orde 
wilt stellen in het Schriftelijke Overleg. 

Met vriendelijke groet, 

Yvonne Moolenaar 

Beleidsadviseur | Nederlands Instituut van Psychologen 

yvonne.moolenaar@psynip.nl | 06 278 56 964 

 

Joeri Redder-Veen 

Adviseur Public Affairs | de Nederlandse ggz 

jveen@denederlandseggz.nl | 06 398 37 495 
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